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Protokół Nr 1/2024 

ze wspólnego posiedzenia stałych komisji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

z dnia 28 maja 2024 r. 

odbytego w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Dąbrowie Biskupiej 

We wspólnym posiedzeniu komisji udział wzięło 14 radnych. 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

Nieobecni usprawiedliwieni: 

1. Igor Szulc – członek komisji 

Spoza Komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Kołodziej Piotr – Przewodniczący Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Filipiak Marcin - Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia 

3. Gustaw Marzena – Sekretarz Gminy Dąbrowa Biskupia 

4. Kuberska Anna - Skarbnik Gminy Dąbrowa Biskupia 

5. Słupczewska Ewelina - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dąbrowie 

Biskupiej 

6. Boberek Andrzej – pracownik socjalny 

7. Pawłowska Katarzyna - inspektor 

8. Roszak Joanna - starszy inspektor 

9. Wochna Monika – starszy inspektor 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Omówienie materiałów na II sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

3. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Dąbrowa Biskupia za 2023 rok. 

4. Sprawy bieżące. 

5. Zakończenie. 

Ad.1. Stwierdzenie quorum i otwarcie posiedzenia komisji. 

Po stwierdzeniu quorum kolejno przez każdego Przewodniczącego Stałej Komisji, 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Piotr Kołodziej o godzinie 09:00 otworzył wspólne 

posiedzenie Stałych Komisji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. Następnie powitał Wójta Gminy 

Pana Marcina Filipiaka, członków komisji oraz pracowników Urzędu Gminy.  

Ad. 2. Omówienie materiałów na II sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 
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Pani Ewelina Słupczewska – przedstawiła sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Dąbrowie Biskupiej za 2023 rok. 

Dyskusja: 

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, ilu jest uczestników CAS w Stanominie i czy jest ktoś 

na liście oczekującej? 

Pani Ewelina Słupczewska – odpowiedziała, że obecnie jest 40 uczestników i nie ma osób 

oczekujących.  

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, co z opaskami? Czy jest ich wystarczająca ilość, czy 

są osoby oczekujące na opaski? 

Pani Ewelina Słupczewska – odpowiedziała, że było to realizowane w ramach projektu 

„Kujawsko-Pomorska Teleopieka”, który jest kontynuowany. Obecnie będzie 10 opasek, 

a w roku ubiegłym było 8. Dodała, że potrzeb zdecydowanie jest więc, jednak nie każdy 

zgłasza taką pomoc. Poza tym istnieje problem z zasięgiem, a to jest niezbędne żeby te opaski 

prawidłowo działały.  

Rana Renata Gawrysiak – zadała pytanie, ile obecnie jest zatrudnionych osób świadczących 

usługi opiekuńcze? 

Pani Ewelina Słupczewska – odpowiedziała, że mieliśmy 5 opiekunek z programu „Asystent 

Osobisty Osoby Niepełnosprawnej edycja 2023” i dochodzi jeszcze opieka zwykła. 

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, czy są osoby oczekujące w tym programie? 

Pani Ewelina Słupczewska – odpowiedziała, że w przypadku osób oczekujących świadczymy 

opiekę zwykłą oraz angażujemy rodzinę.  

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, dlaczego w tym roku nie ma kolonii w górach lub 

nad morzem, które cieszyły się dużym zainteresowaniem, tylko są tak blisko? 

Pani Ewelina Słupczewska – odpowiedziała, że jest tak z uwagi na ograniczenia finansowe. 

Dodała, że nie można mówić o braku zainteresowania, ponieważ obecnie jest już złożonych 30 

wniosków, natomiast miejsc jest 50.  

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, czy nadal będzie opiekun z terenu naszej gminy? 

Pani Ewelina Słupczewska – odpowiedziała, że prowadzone są właśnie rozmowy 

z pracownikami.  

Radny Dawid Szwemin – stwierdził, że kolonie za 1 000,00 zł na dziecko w przypadku rodziny 

wielodzietnej to bardzo dużo. Przez to nie wszystkie dzieci chętne mają szanse z tego 

skorzystać. Zadał również pytanie, czy w związku z powyższym nie można obniżyć tej kwoty 

w niektórych przypadkach.  

Wójt Gminy – dodał, że w tej kwocie dzieci mają zapewnionych wiele atrakcji.  
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Pani Ewelina Słupczewska – odpowiedziała, że nie można już obniżyć tej kwoty, a rodziny 

najuboższe wspomagane są zasiłkami celowymi. Poza tym jeszcze nie było zgłoszeń od 

mieszkańców, że kogoś nie stać.  

Radny Tomasz Wronecki – stwierdził, że rodzice mają 800 plus na dzieci, dlatego byli w stanie 

od początku roku odłożyć na te kolonie. Poza tym trudno byłoby zdecydować kto ma płacić 

mniej, a kto więcej. Nie można wyróżniać dzieci.  

Radny Dawid Szwemin – dodał, że słyszał od mieszkańców, że te kolonie są tylko dla bogatych.  

Pani Ewelina Słupczewska – dodała, że organizowane są tańsze kolonie z KRUS, czy oświaty.  

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, co w przypadku więcej zgłoszeń niż tych 50? 

Pani Ewelina Słupczewska – odpowiedziała, że decyduje kolejność zgłoszeń. Jednak jeśli 

będzie dużo więcej, to Wójt Gminy zdecyduje, czy zwiększony będzie limit.  

Pani Renata Gawrysiak – stwierdziła, że rodziny wielodzietne mogą skorzystać z zasiłku 

celowego, albo szukać pomocy w CARITAS, ponieważ tam również organizowane są kolonie.  

Radny Robert Matuszewski – stwierdził, że te kolonie nie są drogie w porównaniu do 

wycieczek szkolnych jednodniowych, które kosztują ok. 200 zł.  

Nie było pytań oraz uwag do przedstawionego sprawozdania. 

Pani Katarzyna Pawłowska– przedstawiła sprawozdanie z realizacji programu współpracy 

Gminy Dąbrowa Biskupia z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego za 2023 rok. 

Dyskusja: 

Nie było pytań oraz uwag do przedstawionego sprawozdania. 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Pan Tomasz Wronecki – przedstawił projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku w sprawie podjęcia uchwały nadającej drogom 

status drogi gminnej i zaliczenie ich do kategorii dróg publicznych. 

Poinformował, że komisja uznała wniosek za bezzasadny z uwagi na fakt, iż w razie 

występowania przez Gminę o środki zewnętrzne podjęcie uchwały nadającej status drogi 

publicznej następować będzie na bieżąco. Ponadto w przypadku Funduszu Dróg 

Samorządowych wymóg dotyczący zmiany statusu drogi nadawany jest po zakończeniu 

inwestycji. Poza tym w przypadku dróg publicznych dochodzą koszty ubezpieczenia drogi, 

oznakowania, przeglądów itp.  

Dyskusja: 

Radna Renata Frontczak – zapytała, czy nie warto zrobić ul. Szkolnej, jako drogi publicznej, 

żeby móc ustawić próg zwalniający? 

Radny Marek Świerkowski – odpowiedział, że tam próg zwalniający już jest. Dodał, że droga 

nie musi być mieć statusu drogi publicznej, żeby coś takiego zrobić.  
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Radny Tomasz Wronecki – dodał, że ustanowienie drogi publicznej wiąże się również 

z kosztami dla mieszkańców w przypadku przejścia pod drogą swoimi urządzeniami np. 

doprowadzenie wody.  

Nie było więcej pytań oraz uwag. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Pan Tomasz Wronecki – przedstawił projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Pierańskiego 

Oddziału Straży Ludowej w Pieraniu. 

Poinformował, że mając na uwadze, że skarga na Dyrektora Szkoły Podstawowej im. 

Pierańskiego Oddziału Straży Ludowej w Pieraniu z dnia 21 kwietnia 2024 r. dotyczy również 

zdarzeń, które były już rozpatrywane oraz oceny zebranego materiału dowodowego 

w sprawach prowadzonych przed sądami powszechnymi, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

niniejszą skargę uznała za bezzasadną. W szczególności Rada Gminy nie jest uprawniona do 

dokonywania oceny zebranego materiału dowodowego przez Sądy Powszechne. Ocena 

dowodów należy do sądów, które rozpatrują konkretne sprawy i to w ramach tych 

postępowań uczestnicy mogą składać stosowne wnioski i oświadczenia. Jednocześnie 

stwierdzono, że po rozpatrzeniu pierwszej skargi podjęto działania zmierzające do poprawy 

sytuacji w szkole. Dodał, że skarga związana z powyższym tematem była rozpatrywana we 

wrześniu ubiegłego roku.  

Dyskusja: 

Nie było pytań oraz uwag. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Pani Monika Wochna – przedstawiła projekt uchwały w sprawie  zarządzenia wyborów do 

organów jednostek pomocniczych Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Dyskusja: 

Radna Renata Frontczak – stwierdziła, że podany termin, czyli od 01.06.2024 do 15.07.2024 r 

jest złym terminem z uwagi na prace w polu rolników. Lepszy byłby termin wrzesień-

październik.  

Radny Piotr Kołodziej – stwierdził, że trudno powiedzieć, czy w późniejszym terminie przyjdzie 

więcej osób na te zebrania. 

Radny Dariusz Barczak – stwierdził, że dla rolników jest termin podany w uchwale, niż na 

jesień kiedy jest zdecydowanie więcej prac w polu (wykopki, kukurydza, orka itp.). 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Pani Anna Kuberska – przedstawiła informację z realizacji zadań w 2023 roku z Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19. 

Dyskusja: 

Nie było pytań do przedstawionej informacji. 
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Pani Anna Kuberska – przedstawiła informację z wykonania w 2023 roku zadań 

z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. 

Dyskusja: 

Nie było pytań do przedstawionej informacji. 

Pani Anna Kuberska – przedstawiła informację z rozliczenia środków za 2023 rok 

pochodzących ze źródeł Funduszu Pomocy, realizowanym na podstawie ustawy z dnia 12 

marca 2022 r. o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na 

terytorium tego państwa. 

Dyskusja: 

Nie było pytań do przedstawionej informacji. 

Pani Anna Kuberska – przedstawiła informację o wykorzystaniu i rozliczeniu dotacji przez 

podmioty niezaliczane do sektora finansów publicznych i niedziałających w celu osiągnięcia 

zysku za 2023 rok. 

Dyskusja: 

Nie było pytań do przedstawionej informacji. 

Pani Anna Kuberska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania 

dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków. 

Dyskusja: 

Nie było pytań oraz uwag. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Pani Anna Kuberska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania 

dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków. 

Dyskusja: 

Nie było pytań oraz uwag. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Pani Anna Kuberska - przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych 

zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny, przypadających Gminie Dąbrowa Biskupia i jej jednostkom podległym, 

warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić 

będzie pomoc publiczną oraz wskazanie organu lub osób uprawnionych do udzielania tych 

ulg. 

Dyskusja: 

Nie było pytań oraz uwag. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Pani Anna Kuberska – przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Dąbrowa Biskupia na 2024 rok. 
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Dyskusja: 

Nie było więcej pytań. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Pani Anna Kuberska – przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2024-2035.  

Dyskusja: 

Nie było pytań oraz uwag. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy 

Dąbrowa Biskupia, omawiając co wchodzi w jego skład. 

Dyskusja: 

Wójt Gminy – poinformował, że obecnie ma najniższe wynagrodzenie o jakim mówi ustawa 

i chciałby, żeby do końca roku tak pozostało.  

Większość Radnych przyjęło oklaskami powyższą informację.  

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, w jaki sposób będzie można podnieść Wójtowi 

wynagrodzenie? 

Pani Marzena Gustaw – odpowiedziała, że należy złożyć wniosek w tej sprawie.  

Nie było więcej pytań.  

Wszystkie omawiane materiały znajdują się w teczce „materiały pod obrady sesji”. 

Ad. 3. Sprawy bieżące. 

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, co dalej z placami zabaw, które są wyłączone 

z użytkowania? W Konarach początkowo były taśmy zabraniające korzystania z urządzeń, 

mimo, że należałoby wymienić tylko deskę, czy śrubkę.   

Wójt Gminy – odpowiedział, że będą robione drobne naprawy, jednak na wymianę urządzeń 

będą poszukiwane środki zewnętrzne.  

Radny Marek Świerkowski – zadał pytanie, co z placem zabaw, który miał być przeniesiony 

z Dąbrowy Biskupiej do Rejny? 

Wójt Gminy – odpowiedział, że nie zostało to zrobione, ponieważ w Rejnie należałoby 

wykonać odrolnienia gruntu, który nie jest gminny.  

Pani Anna Kuberska – dodała, że w budżecie gminy nie ma takich środków, żeby naprawić 

wszystkie place zabaw.  

Radna Renata Frontczak – dodała, że jeden z mieszkańców Rejny chce oddać swój grunt pod 

plac zabaw.  

Radny Dawid Szwemin – zasugerował, żeby urządzenia z placu zabaw w Dąbrowie Biskupiej 

rozdysponować na kilka inne place, a nie tylko na jeden. W Bąkowie nie ma już żadnego 

urządzenia, z którego mogłyby korzystać dzieci.  
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Radny Norbert Michalak – stwierdził, że bezpieczniej jest zabrać uszkodzone urządzenia 

z placów zabaw, ponieważ taśmy zostały zerwane i dzieci korzystają mimo wszystko z tych 

urządzeń.  

Radny Dawid Szwemin – stwierdził, że na każdym placu zabaw powinna być chociaż bujawka. 

Radny Tomasz Wronecki – dodał, że tak naprawdę obecnie na placach zabaw przebywa 

młodzież, a nie dzieci.  

Radny Marcin Stefański – zgłosił, że na boisku w Przybysławiu jest uszkodzony od dołu 

piłkochwyt i należy sprawdzić, czy nie jest to zrobione prze firmę koszącą boiska. 

Pani Joanna Roszak – odpowiedziała, że sprawdzi w przeglądach boisk od kiedy ten pilkochwyt 

jest uszkodzony.  

Radny Samuel Kurzyna – stwierdził, że boiska są koszone, a mimo to trawa rośnie szybko. 

Dodał, że trawa jest bardziej szarpana niż koszona. 

Pani Joanna Roszak – odpowiedziała, że wszelkie nieprawidłowości w koszeniu najlepiej 

zgłaszać na bieżąco i będą zweryfikowane na miejscu z firmą.  

Radny Dawid Szwemin – poinformował, że nie wykoszono poboczy przy drodze Bąkowo-

Głojkowo mimo, że wykonywano podobne prace w Pieraniu i Konarach.  

Pani Joanna Roszak – odpowiedziała, że dopiero zaczną pracownicy kosić pobocza. Ostatnio 

byli wysłani do Konar w innym celu.  

Radny Robert Matuszewski – zadał pytanie, czy będą uprzątnięte obcięte gałęzie 

w Radojewicach. Poprosił również o równiarkę do Radojewic. 

Pani Joanna Roszak – odpowiedziała, że rębak jest mały i trzeba czasu, żeby to zrobić, a także 

brakuje pracowników. Natomiast równiarka będzie w przyszłym tygodniu.  

Radna Renata Gawrysiak – zgłosiła, że na drodze wojewódzkiej mimo niezalepionych dziur już 

namalowano oznakowanie poziome na środku drogi. Poza tym pobocza są niewykoszone, 

chodniki zarośnięte, a za chodnikiem rosną wysokie zarośla. Chodnik od stacji paliw 

w kierunku Nowego Dworu jest pozarywany.  

Radny Marek Świerkowski – zgłosił, że przy ul. Długiej 118 jest dziura w chodniku, natomiast 

na drodze powiatowej w Chlewiskach są straszne dziury.  

Radny Janusz Czarniak – zgłosił konieczność obcięcia poboczy przy drodze w kierunku Gąsek 

i Szpitala.  

Radny Tomasz Wronecki – zadał pytanie, na jakim etapie jest droga Mleczkowo-Wilkostowo? 

Wójt Gminy – odpowiedział, że jest ogłoszony projekt na wykonanie projektu i budowę drogi.  

Radny Tomasz Wronecki – zadał pytanie, co z projektantem, który nie wywiązał się z umowy? 

Wójt Gminy – odpowiedział, że zapłacił karę umowną. 
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Radny Robert Matuszewski – poprosił o 5 transportów kamienia na drogę w kierunku Kolonii I 

w Radojewicach.  

Radny Norbert Michalak – zgłosił konieczność koszenia przy przystankach autobusowych.  

Radny Robert Matuszewski – poinformował, że rolnicy coraz częściej zaorują rowy i granice 

dróg. Dodał, że gmina powinna karać rolników w takiej sytuacji.  

Pani Joanna Roszak – odpowiedziała, że gmina nie może nakładać kar. Sprawę należy zgłosić 

Policji.  

Radna Renata Gawrysiak – zadała pytanie, jak wygląda sprawa studni głębinowej? 

Wójt Gminy – odpowiedział, że sprawa jest w sądzie.  

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu.  

Ad. 4. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Dąbrowa Biskupia za 2023 rok.  

Pani Katarzyna Pawłowska – przedstawiła informację, co zawiera raport.  

Dyskusja: 

Nie było chętnych do zabrania głosu.  

Ad. 5. Zakończenie. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku Przewodniczący Rady Gminy podziękował 

wszystkim za przybycie i zamknął wspólne posiedzenie komisji. 

Dąbrowa Biskupia, dnia 28 maja 2024 r., godz. 13:45 

        Prowadząca posiedzenie 

        Piotr Kołodziej 

Protokółowała: 

Monika Wochna 


